
Írásbeli kérdé s

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Egynapos sebészet finanszírozási lehetőségei” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést

kívánok benyújtani Dr. Székely Tamás, egészségügyi miniszter úrhoz . A kérdésre a választ

írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az egynapos sebészettel kapcsolatban feltett kérdéseimre adott válasza aggodalmaimat
nemhogy eloszlatta, hanem még az eddigieknél is jobban aggódom .

Válaszából azt olvastam ki, hogy Budapestr ő l nézve egészen másképpen néz ki az ország ,
mint ahogy azt mi vidéken megéljük . Én magam is egy kis vas megyei községben élek. Látom
a kisfalvak elöregedését, a magukra maradt emberek sokaságát, a közúti közlekedé s
ellehetetlenülését, és sorolhatnám még azokat a problémákat, amelyek nem kedveznek a z
egynapos sebészetnek . Az igaz, hogy az egyre nagyobb munkanélküliek tömege miatt –
amelynek nagyságrendje nemcsak a világgazdasági válság számlájára írandó – lehet, hogy a
jövőben lesz bőven otthon olyan családtag, aki fogadja a kórházból aznap m űtött és
hazaküldött betegeket. Csak azt a lakást nem biztos, hogy fűteni tudják. Es sorolhatnám az
érveimet .

Én úgy gondolom, hogy nem kell nyugat-európai és észak-amerikai százalékokkal
példázódni, mert ahhoz magasabb gazdasági fejlettség, kulturáltabb viszonyok kellenek .
Segíthetnének a helyzeten az otthoni szakápolási szolgálatok, ha nem a haszonszerzés lenn e
működésük fő célja, hanem az otthoni betegellátás, a szakápolás .

Az egynapos sebészetben gyökeres változás csak akkor várható, ha a súlypont i
kórházak külön TVK-t kapnak erre az ellátási formára . Tudomásul kellene venni már, hogy a
járó- és fekvőbetegellátás TVK-ja sem alkalmas arra, hogy ebb ől a jelenleginél nagyobb
arányú egynapos sebészeti ellátást végezzünk. Ahol a csípő- és térdprotézisre 900-1000 napot ,
a szemlencse szürkehályog műtétjére 5-6 hónapot kell várni, ott nem lehet elvárni, hog y
egynapos sebészetre áldozzák meglévő kapacitásaikat. Az elmúlt évi külön TVK keret – pedig
erre a két területre fordítottuk – sem oldotta meg nálunk a problémát, az említett területeken a
várólisták hossza nemhogy csökken, hanem napról napra nő .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Fidesz - Magyar Polgári Szövets&ima ' '

Képviselőcsoportja
Érkezett : 2009 FEBR 25.

ilrc

	

e
i i!Vttiiié*

Ooao



Látszik, hogy a 2007. évi pályázat hibás volt, mert pont azokat a súlyponti kórházaka t
zárta ki belő le, akik képesek lennének az egynapos sebészeti ellátást a jelenlegi holtpontró l
kilendíteni. Eddig ugyanis csak arra voltak jók a súlyponti kórházak, hogy az egynapo s
sebészeti ellátóhelyek által produkált komplikációkat fogadják, tegyék rendbe az esetlege s
szakszerűtlen beavatkozásokat .

Tisztelt Miniszter Úr !

Aggodalmamat nem oszlotta el az egynapos sebészeti ellátást illet ően. Valami reménysugárt
jelent az az ígérete, hogy kiírnak olyan egynapi sebészeti pályázatot, amelyen a súlypont í
kórházak is indulhatnak . Hogy ez az ügyet előbbre viszi vagy sem, az csak akkor derül ki ,
amikor a pályázatot kiírják, és ebb ő l is fény derül, hogy milyen anyagi kondíciókat jelent a
kórházaknak .

Tisztelt Miniszter Úr !

Kérem, tájékoztasson arról, hogy az érintett témákban mikor lesznek kiírva pályázatok !

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2009 . február 24 .

Tisztelettel,

Kovács Ferenc
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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